
Obraćanje predsjednika Opštine Herceg Novi 

Stevana Katića na otvaranju Trga od knjige 

 

Uvaženi gospodine Rogoviću, konzule Republike Srbije u Herceg Novom, časni 

oci, cijenjeni gospodine Sonmez i direktorice Maslan, poštovani ljubitelji 

pisane riječi, dragi Novljani i gosti, predstavlja mi zadovoljstvo i čast da vas 

pozdravim u ime grada domaćina i poželim dobrodošlicu na 21. Trg od knjige. 

Belavista je jedan od naših najljepših trgova i do 28. jula biće mjesto gdje će 

se okupljati čitaoci, ljubitelji knjige, pisci i pjesnici.  

Knjiga je neizmjerno dragocjeno blago koje nas povezuje s prošlošću, 

osvjetljava sadašnjost i oblikuje budućnost. One su više od papira i tinte jer 

predstavljaju prozor u svijet mašte i mudrosti, čuvari su naše kulture, riznica 

riječi kojima povezujemo generacije i prenosimo vrijednosti naše prošlosti. 

Herceg Novom nije strano da ga nazivaju gradom pjesnika i pisaca. Mi smo 

ponosni na takvu titulu i vjerujem da je s pravom nosimo jer smo bili omiljeno 

mjesto i inspiracija čitavoj plejadi istaknutih staralaca, od Njegoša i Andrića do 

Ćopića, Raičkovića ili Šantića čija bista je ovdje kraj nas. 

Već duže od dvije decenije njegujemo vrijednosti sadržane u književnosti kroz 

svetkovinu Trga od knjige. Za to vrijeme na ovom mjestu su gostovali veoma 

značajni stvaraoci i izdavači iz Crne Gore i regiona, a svi oni kao i mi domaćini, 

imali smo zajednički cilj – očuvati ljepotu pisane riječi, predstaviti savremena 

djela, učiniti Herceg Novi kulturnim epicentrom Crne Gore i regiona.  

 

 

 

 

 



Zbog toga  Trg od knjige ima snažnu podršku Opštine Herceg Novi i resornog 

Sekretarijata, a zajedno sa Gradskom bibliotekom i čitaonicom pokušavamo 

da organizaciju i kvalitet podižemo na viši nivo iz godine u godinu. 

Veoma mi je drago što je i ove godine program formiran tako da sadržaji 

odgovaraju interesovanjima šire publike, ali i što su zastupljeni lokalni 

stvaraoci kojima na ovaj način dajemo podršku da nastave da se bave 

pisanjem i stvaranjem.  

Posebnu pažnju organizatori su posvetili najmlađoj publici, za koje je, po 

tradiciji, rezervisano jedno sajamsko veče. Kao što sam mogao da vidim, 

takođe su uključene lokalne snage i zato zahvaljujem organizatorima što 

pružaju šansu novskim stvaraocima. 

Sve ovo zajedno najbolje potvrđuju i riječi austrijskog pjesnika Rilkea „Kako je 

dobro biti među ljudima koji čitaju knjige“, što je i ovogodišnji moto Trga od 

knjige.  

Hvala svima koji su doprinijeli stvaranju i razvoju Trga od knjige i hvala svima 

vama što ste večeras ovdje kako bismo zajedno slavili moć knjige. 

Neka Trg od Knjige bude simbol naše predanosti kulturi i znanju, i neka nas 

inspiriše da neprestano istražujemo i učimo. 

Proglašavam otvorenim 21. Međunarodni Trg od knjige u Herceg Novom! 

Uživajte! 

 


